
Samrådsspørgsmål F
Ministeren bedes bekræfte, at grænsehandlen i 
2012 for første gang siden 2005 er stigende? 

Svar:
Tak for spørgsmålene. Jeg tror det er meget 
relevant at jeg besvarer alle spørgsmålene under 
ét.

Jeg må så sige, at det bliver en lang besvarelse og 
også en forholdsvis teknisk besvarelse, da det er 
meget tekniske ting, der bliver spurgt til. Derfor 
vil jeg sige, at selvfølgelig deltager jeg i alle de 
samråd, som Skatteudvalget indkalder til, men 
noget af det kunne måske med fordel blive 
afklaret ved en teknisk gennemgang af rapporten.

Hvis der er nogle ting, vi mangler på det punkt, 
så er vi til enhver tid villige til at stille op fra 
Skatteministeriets side og gennemgå, hvad der 
ligger bag tallene, og hvordan vi er kommet frem 
til de forskellige ting. Men jeg skal forsøge at 
besvare de her spørgsmål, så godt jeg nu kan.

For det første samrådsspørgsmål F, hvor der 
bliver spurgt til, om jeg kan bekræfte, at 
grænsehandlen i 2012 for første gang siden 2005 
er stigende.

Nej. Det kan jeg ikke bekræfte.

Den samlede grænsehandel var faldende fra 2005 
og frem til 2008 men steg med omkring 800 mio. 
kr. fra 2008 til 2009.
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Fra 2009 var den samlede grænsehandel dog igen 
faldende, men de foreløbige tal for 2012 
indikerer, at grænsehandlen igen er steget. 

Stigningen i 2012 forventes som bekendt at 
udgøre omkring 1 mia. kr.


